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ΠΕΔ Ν. Αιγαίου, Περιφέρεια Ν. Αιγαίου, βουλευτές Κυκλάδων  
και Δωδεκανήσου καθώς και τα δύο Επιμελητήρια συγκροτούν  

κοινό μέτωπο για την επαναφορά του μειωμένου ΦΠΑ

Ανάπτυξη με χαμηλή Ανάπτυξη με χαμηλή 
φορολογία για τα νησιάφορολογία για τα νησιά

 • Κοινή διεκδίκηση η ανατροπή της υψη-
λής φορολογίας στα νησιά, όπως απο-
φασίστηκε χθες στην κοινή συνεδρίαση 
της ΠΕΔ Ν. Αιγαίου και του Περιφερει-
ακού Συμβουλίου Ν. Αιγαίου 

 • Άμεσα συνάντηση με την κυβέρνηση 
στην Αθήνα για να συζητηθεί η σοβα-
ρή υπόθεση 

 • Αμετακίνητοι οι εκπρόσωποι των νησιών 
από τη θέση πως η επαναφορά των μει-
ωμένων συντελεστών ΦΠΑ αποτελεί 
θέμα “απόδοσης δικαιοσύνης”

 • Ζητούν στήριξη για την ανταγωνιστικό-
τητα των νησιών και την ομαλή διαβίω-
ση των νησιωτών 

 • Αναφορά και στο Μεταφορικό Ισοδύ-
ναμο από την πλευρά του Επιμελητηρί-
ου Κυκλάδων                8σελ. 10 - 11

Υπουργείο 
Περιβάλλοντος 

 fΥπερδιπλασιάζεται 
η επιδότηση στους 
λογαριασμούς ηλεκτρικής 
ενέργειας για τα νοικοκυριά 
με δεδομένη τη διεθνή 
ενεργειακή κρίση 

 f Τα νέα μέτρα που θα 
ισχύσουν τον Νοέμβριο και 
τον Δεκέμβριο για όλους 
τους καταναλωτές  
      8σελ. 2

Πάρος

 fΠαρέμβαση των μαθητών του ΓΕΛ Πάρου 
και του Δημάρχου Πάρου προς το Υπουργείο 
Παιδείας σχετικά με τα εκπαιδευτικά κενά που 
αντιμετωπίζει το σχολείο

 f23 κενές ώρες σε φιλολογικά μαθήματα, 6 
κενές ώρες στη διδασκαλία της Φυσικής και 2 
ώρες στο μάθημα των Γερμανικών        8σελ. 9

Δημοτική 
Επιτροπή 
Ισότητας Σύρου 
- Ερμούπολης

 f Ενημερωτική εκδήλωση 
στο αίθριο του 
Δημαρχιακού Μεγάρου με 
αφορμή την Παγκόσμια 
Ημέρα για την εξάλειψη της 
βίας κατά των γυναικών

 f “Από τα έμφυλα 
στερεότυπα και τις 
διακρίσεις ως την έμφυλη 
βία… Υπάρχει άλλος 
δρόμος;”

 fΒιωματική συζήτηση με 
τη συμβολή του φορέα 
“G-All/Gender Alliance 
Initiative – Η Συμμαχία των 
Φύλων”            8σελ. 20

Aegean Rebreath
 fKαλωσόρισμα της Κέας στο Δίκτυο των Μπλε Δήμων για την προστασία του 
θαλάσσιου περιβάλλοντος

 fΚαταγραφή των αναγκών και προώθηση στην κεντρική διοίκηση με στόχο την 
ανάπτυξη και υλοποίηση πιλοτικών προγραμμάτων                     8σελ. 8
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Κοινή διεκδίκηση η ανατροπή της υψηλής φορολογίας στα νησιά, από την ΠΕΔ Ν. Αιγαίου, την Περιφέρεια Ν. Αιγαίου, τα Επιμελητήρια Κυκλάδων και Δωδεκανήσου και από βουλευτές

“Απονομή δικαιοσύνης” η επαναφορά του μειωμένου ΦΠΑ“Απονομή δικαιοσύνης” η επαναφορά του μειωμένου ΦΠΑ
Ψήφισμα και άμεσα προγραμματισμός συνάντησης με την κυβέρνηση και τον ΠρωθυπουργόΨήφισμα και άμεσα προγραμματισμός συνάντησης με την κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό

Ισχυρό μέτωπο για τη 
διεκδίκηση της επανα-
φοράς των μειωμένων 
συντελεστών του ΦΠΑ 
“οικοδομούν” η Περιφέ-
ρεια Ν. Αιγαίου, η ΠΕΔ 
Ν. Αιγαίου, τα δύο Επι-
μελητήρια Κυκλάδων και 
Δωδεκανήσου καθώς και 
βουλευτές των δύο νησιω-
τικών νομών, σύμφωνα με 
όσα συναποφάσισαν χθες, 
στο πλαίσιο συζήτησης που 
αναπτύχθηκε στην κοινή 
συνεδρίαση του Περιφε-
ρειακού Συμβουλίου και 
της ΠΕΔ Ν. Αιγαίου. 

Τεκμηριωμένα και με συντονισμένες 
ενέργειες όλες οι προαναφερθεί-
σες πλευρές επιδιώκουν να απο-

σπάσουν την “απονομή δικαιοσύνης” 
για τα νησιά, το κόστος ζωής στα οποία 
είναι ιδιαιτέρως αυξημένο, μετά την 
κατάργηση των μειωμένων συντελε-
στών ΦΠΑ το 2015, αλλά και σήμερα, 
δεδομένων και των ανατιμήσεων σε 
βασικά προϊόντα, ενώ επιπλέον, ζητούν 
την διαμόρφωση ενός ανταγωνιστικού 
“προφίλ” των νησιών στο κομμάτι της 
επιχειρηματικότητας και του τουρισμού. 

Το σύνολο των ομιλητών στη χθεσινή 
κοινή συνεδρίαση των δύο συλλογικών 
οργάνων υπερασπίστηκαν σε απόλυτο 
τόνο την πρόταση επαναφοράς των 
μειωμένων συντελεστών ΦΠΑ στα 
Κυκλαδονήσια και τα Δωδεκάνησα, 
αποφασίζοντας τις ενέργειές τους προς 
στην σημερινή κυβέρνηση, η οποία θα 
κληθεί να εξετάσει το εξαιρετικά σοβαρό 
αίτημα των νησιωτών. 

Επί τάπητος τέθηκε και το θέμα της 

διατήρησης του Μεταφορικού Ισοδύνα-

μου από συγκεκριμένες πλευρές, χωρίς 

να “συγχέεται” με το θέμα του μειωμέ-

νου ΦΠΑ, που όπως ξεκαθάρισαν όλοι 

“είναι αδήριτη ανάγκη” να επιστρέψει 

στον γεωγραφικό χώρο των νησιών 

των Κυκλάδων και της Δωδεκανήσου. 

Ειδικότερα για το θέμα του ΦΠΑ όλες 

οι πλευρές κατέληξαν σε ένα κοινό ψή-

φισμα ενώ άμεσα θα προγραμματιστεί 

συνάντηση στην Αθήνα με την κυβέρ-

νηση και τον Πρωθυπουργό, Κυριάκο 

Μητσοτάκη. 

Περιφέρεια Ν. Αιγαίου: 
Ζήτημα  
ανταγωνιστικότητας  
και επιβίωσης για νησιά 
και νησιώτες 

Αναλυτική τοποθέτηση για το ζήτη-
μα της επαναφοράς των μειωμένων 
συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά πραγμα-
τοποίησε ο Περιφερειάρχης Ν. Αιγαίου, 
Γιώργος Χατζημάρκος, ο οποίος εν συ-
ντομία έκανε ιστορική αναδρομή στην 
απόφαση κατάργησής τους το 2015, 
ενώ αναφέρθηκε και στις συνέπειες 
του νέου φορολογικού καθεστώτος 

εντός του οποίου τα νησιά “χτυπήθηκαν” 
σημαντικά. 

Μεταξύ άλλων, ο κ. Χατζημάρκος τόνι-
σε πως τα νησιά δέχθηκαν την απώλεια 
του μειωμένου ΦΠΑ σε καιρό μεγάλης 
οικονομικής κρίσης της χώρας, ενώ 
ακολούθησαν οι συνέπειες από το 
προσφυγικό και μεταναστευτικό, που 
κλήθηκαν σε μεγάλο βαθμό να σηκώ-
σουν τα νησιά. 

Ιδιαίτερη έμφαση έδωσε και στο ζή-
τημα της κατανομής των πόρων που 
δέχεται το Ν. Αιγαίου, υπενθυμίζοντας 
την αδικία για τα νησιά, να δέχονται μι-
κρές κατανομές ποσών (ενδεικτικά από 
Προγράμματα Δημοσίων Επενδύσεων). 
Ο ίδιος εξήγησε πως δυστυχώς το Ν. 
Αιγαίο σταθερά είναι τελευταίο σε αυτές 
τις κατανομές, ενώ ως μοναδική νίκη και 
μάλιστα πρόσφατη, σημείωσε την από-
δοση μεγαλύτερων χρηματοδοτήσεων 
μέσω του νέου ΕΣΠΑ 2012 – 2017 
για τα νησιά κι αυτό κατόπιν πιέσεων 
και μεγάλων προσπαθειών. 

Ο Περιφερειάρχης ξεκαθάρισε πως 
ο χαμένος μειωμένος ΦΠΑ όλα αυτά 
τα χρόνια έπληξε και τον τουρισμό από 
τον οποίον η χώρα σταθερά έχει έσοδα 
στα ταμεία της, υπογραμμίζοντας τέλος 
την αναγκαιότητα “απόδοσης απονομής 
δικαιοσύνης στα νησιά” μέσω της επα-
ναφοράς των μειωμένων συντελεστών. 
Ο κ. Χατζημάρκος έκλεισε την αναφορά 
του στο θέμα, σημειώνοντας πως αυτός 
ο αγώνας θα δοθεί και πρέπει να είναι 
νικηφόρος. 

Σημειώνεται πως οι επικεφαλής των 
περιφερειακών παρατάξεων τόνισαν 

πως συντάσσονται με τον κοινό αγώνα, 
ενώ με παρατηρήσεις από κομματική 
σκοπιά, μίλησε η επικεφαλής της Λαϊκής 
Συσπείρωσης επί του θέματος. 

ΠΕΔ Ν. Αιγαίου:  
Σταθερή διεκδίκηση  
για το αυτονόητο  

Από την πλευρά της ΠΕΔ Ν. Αιγαίου 
μίλησε πρώτος ο πρόεδρός της και Δή-
μαρχος Ρόδου, Αντώνης Καμπουράκης, 
ο οποίος έκανε λόγο για ένα θέμα που 
“καίει” όλα τα νησιά και έχει καταλυτική 
σημασία για το μέλλον τους. Υπεραμυνό-
μενος της μάχης για την επαναφορά των 
μειωμένων συντελεστών ΦΠΑ, τόνισε 
πως δεν είναι μόνον θέμα οικονομικό, 
αλλά και θέμα εθνικό. Σύμφωνα με 
όσα υποστήριξε, κάθε απόφαση που 
θίγει και “απειλεί” τη διατήρηση του 
πληθυσμού στα νησιά και τις ακριτικές 
περιοχές της χώρας, είναι μία εθνική 
ήττα. Αυτή η εθνική ήττα, πρόσθεσε 
πως πρέπει να ανατραπεί όχι μόνον 
για την ανταγωνιστικότητα των νησιών, 
αλλά και για την αναπτυξιακή θωράκισή 
τους μα και για την ομαλή διαβίωση των 
κατοίκων σε αυτά. 

Ο κ. Καμπουράκης υποστήριξε πως 
πρέπει να διεκδικηθεί το αίτημα των 
νησιωτών απέναντι σε μία κυβέρνηση 
τεχνοκρατική, για την οποία εκτίμησε 
πως θα έχει θετική ανταπόκριση. 

Σε συνέχεια της τοποθέτησης του 
προέδρου, τοποθετήθηκε ο Δήμαρχος 
Σύρου – Ερμούπολης και αντιπρόεδρος 
της ΠΕΔ Ν. Αιγαίου, Νίκος Λειβαδάρας. 
Από την πλευρά του, τόνισε πως η κυ-
βέρνηση και το κεντρικό κράτος πρέπει 
να καταλάβουν πως η αυξημένη φορο-
λογία στα νησιά, ανεβάζει στα ύψη το 
κόστος ζωής των νησιωτών συνολικά. 
Ο κ. Λειβαδάρας υποστήριξε πως οι 
νησιώτες δεν είναι επαίτες αναφορικά 
με τους μειωμένους συντελεστές του 
ΦΠΑ, αλλά διεκδικούν το αυτονόητο. 
Κατά συνέπεια, τόνισε πως τάσσεται 
ξεκάθαρα με τις τοποθετήσεις και του 
Περιφερειάρχη, εξηγώντας πως τα 
νησιά πρέπει να ανακουφιστούν μετά 
από πολλά χρόνια άδικης οικονομικής 
επιβάρυνσης. 

Άξια αναφοράς υπήρξε η τοποθέτηση 
του Δημάρχου Μυκόνου, Κώστα Κου-
κά, ο οποίος υπενθύμισε τις συνέπειες 
της κατάργησης του μειωμένου ΦΠΑ 
στα τουριστικά νησιά της Μυκόνου και 
της Σαντορίνης, τα οποία ήταν από τα 
πρώτα στα οποία εφαρμόστηκε αυτή 
η απόφαση. 

Ο ίδιος υπενθύμισε την προσφυγή στο 
ΣτΕ από τα δύο νησιά των Κυκλάδων που 
σηκώνουν στις πλάτες του τον τουρισμό 
της χώρας, λέγοντας πως το αίτημά τους 
για μη κατάργηση, δεν είχε γίνει δεκτό. 
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“Απονομή δικαιοσύνης” η επαναφορά του μειωμένου ΦΠΑ“Απονομή δικαιοσύνης” η επαναφορά του μειωμένου ΦΠΑ
Βουλευτές: Συντάσσονται 
στον αγώνα Κυκλάδων  
και Δωδεκανήσου 

Την κοινή συνεδρίαση παρακολού-
θησαν και ορισμένοι βουλευτές από 
τις Κυκλάδες και τα Δωδεκάνησα, ξε-
καθαρίζοντας πως συντάσσονται με τον 
αγώνα της ΠΕΔ και της Περιφέρειας 
Ν. Αιγαίου. 

Πρώτος εξ αυτών κλήθηκε να μιλήσει 
ο βουλευτής Κυκλάδων του ΣΥΡΙΖΑ, 
Νίκος Συρμαλένιος, ο οποίος θέλησε 
να υποστηρίξει πως επί κυβέρνησης 
του κόμματος που ανήκει ασκήθηκαν 
μεγάλες πιέσεις από την Τρόικα ώστε 
να καταργηθούν οι μειωμένοι συντελε-
στές ΦΠΑ στο πλαίσιο δημοσιονομικών 
απαιτήσεων. Ο ίδιος εξήγησε πως σε 
κάθε περίπτωση πρέπει να ανατραπεί 
το σημερινό καθεστώς, τονίζοντας 
πως ο μειωμένος ΦΠΑ σε Κυκλάδες 
και Δωδεκάνησα επηρεάζει όλους τους 
νησιώτες και το κόστος ζωής. Ο συγκε-
κριμένος βουλευτής επεσήμανε μάλιστα 
πως το συγκεκριμένο αίτημα πρέπει να 
τεθεί και σε επίπεδο Ε.Ε. και να υπάρξει 
συνεργασία με άλλες νησιωτικές περι-
οχές της Ευρώπης που έχουν τα ίδια 
χαρακτηριστικά. 

Με μία σύντομη ιστορική αναδρομή 
ξεκίνησε την τοποθέτησή του ο βουλευ-
τής Κυκλάδων της Νέας Δημοκρατίας, 
Φίλιππος Φόρτωμας, λέγοντας παρακά-
τω πως θα υπερασπιστεί το αίτημα των 
νησιωτών για επαναφορά των μειωμέ-
νων συντελεστών του ΦΠΑ στη Βουλή. 

Παρομοίως τοποθετήθηκε και ο 
βουλευτής της Νέας Δημοκρατίας, 
Γιάννης Βρούτσης ο οποίος μεταξύ 
άλλων, εξήγησε πως σταθερά και με 
εμμονικό τρόπο ζητήθηκε η κατάργηση 
του ΦΠΑ στα νησιά από την πλευρά της 
Τρόικας στο παρελθόν, λέγοντας πως 
η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας 
επί Σαμαρά αντιστάθηκε σε αυτές τις 

πιέσεις. Ο κ. Βρούτσης υπενθύμισε πως 
η επαναφορά του μειωμένου ΦΠΑ είναι 
θέμα κυβέρνησης, λέγοντας πως ο Πρω-
θυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης σε 
πρόσφατη απάντησή του στη Βουλή, είχε 
αναφέρει πως είναι εφικτή η επαναφορά 
του ειδικού καθεστώτος, αν το επιτρέψει 
η δημοσιονομική κατάσταση της χώρας. 

Ο ίδιος έκλεισε την τοποθέτησή του, 
λέγοντας πως θα σταθεί στο πλευρό της 
Περιφέρειας Ν. Αιγαίου και της ΠΕΔ 
Ν. Αιγαίου σε αυτόν τον αγώνα για να 
κερδηθεί ο μειωμένος ΦΠΑ. 

Επιμελητήρια  
Κυκλάδων και  
Δωδεκανήσου: Απαίτηση 
ανατροπής του "καυτού" 
φορολογικού καθεστώτος

Σημαντική υπήρξε η τοποθέτηση του 
προέδρου του Επιμελητηρίου Κυκλάδων, 

Γιάννη Ρούσσου στη χθεσινή κοινή 
συνεδρίαση των δύο συλλογικών ορ-
γάνων, τονίζοντας πως το Επιμελητήριο 
στο άκουσμα της συγκεκριμένης πρωτο-
βουλίας κάλεσε άμεσα τους φορείς της 
Σύρου και των Κυκλάδων σε συνεργασία 
ώστε να είναι “ετοιμοπόλεμοι” για να 
διεκδικήσουν από κοινού τους μειωμέ-
νους συντελεστές. Εν συντομία, υπεν-
θύμισε πως το Επιμελητήριο Κυκλάδων 
έχει κάνει πολλές προσπάθειες για την 
ανατροπή του αυξημένου φορολογικού 
καθεστώτος στα νησιά όλα αυτά τα χρό-
νια, φθάνοντας μέχρι και τις Βρυξέλλες 
προκειμένου να υπερασπιστεί το αυτο-
νόητο και το δίκαιο αίτημα των νησιωτών 
για ένα χαμηλό κόστος διαβίωσης. Ο κ. 
Ρούσσος υπερασπιζόμενος πως πρέπει 
να επανέλθει το ειδικό καθεστώς στα 
νησιά, έθεσε επί τάπητος και τη συνθή-
κη των ανατιμήσεων που χτυπά ακόμη 
περισσότερο σήμερα νοικοκυριά και 

επιχειρήσεις ενώ έκλεισε την αναφο-
ρά του στη συνεδρίαση, λέγοντας πως 
πρέπει παράλληλα το Ν. Αιγαίο να υπε-
ρασπιστεί και το Μεταφορικό Ισοδύναμο, 
που σήμερα δείχνει να έχει απαξιωθεί. 

Σε παρόμοιο τόνο υπερασπίστηκε 
τον αγώνα της ΠΕΔ και της Περιφέ-
ρειας Ν. Αιγαίου και ο πρόεδρος του 
Επιμελητηρίου Δωδεκανήσου, Γιάννης 
Πάππου, ο οποίος ζήτησε την ανάπτυξη 
μίας υγιούς φορολογίας για τα νησιά 
τόσο για να είναι ανταγωνιστικά, όσο 
και για να μπορούν να παραμείνουν σε 
αυτά οι νησιώτες. 

Κοινό ψήφισμα 
Ακολουθεί το ψήφισμα της ΠΕΔ 

και του Περιφερειακού Συμβουλίου 
Ν. Αιγαίου: Δεν χωρά αμφιβολία πως 
τα τελευταία χρόνια τα νησιά του Ν. 
Αιγαίου έχουν δεχθεί πανελλαδικά το 
μεγαλύτερο πλήγμα όσον αφορά την 
ανταγωνιστικότητά τους. 

Τα νησιά του Ν. Αιγαίου τα οποία: α. 
Βίωσαν την κατάργηση της μοναδικής 
έμπρακτης νησιωτικής πολιτικής ήτοι 
της κατάργησης των μειωμένων συ-
ντελεστών ΦΠΑ, β. Κλήθηκαν εν μέσω 
πρωτοφανούς ύφεσης να σηκώσουν 
την αύξηση κατά 43% των τότε ισχυό-
ντων συντελεστών ΦΠΑ, γ. Υποδέχθη-
καν το 1/3 των μεταναστών και των 
προσφύγων στην Ευρωπαϊκή Ένωση 
, καταδεικνύοντας την ευαισθησία, την 
αλληλεγγύη και τον ανθρωπισμό των 
τοπικών τους κοινωνιών. 

Ταυτόχρονα: α. Η Περιφέρεια Ν. Αι-
γαίου συνεχίζει σταθερά να βρίσκεται 
στην τελευταία θέση (13η) μεταξύ των 
ελληνικών περιφερειών στην κατανομή 
των πόρων από ΠΔΕ, β. Η Περιφέρεια Ν. 
Αιγαίου, παραμένει η μοναδική περιοχή 
της χώρας στην οποίαν δεν σχεδιάστηκε 
και δεν υλοποιείται από κανένα Υπουρ-
γείο μεγάλο τομεακό πρόγραμμα. 

Η μοναδική ουσιαστική αύξηση των 
διαθέσιμων πόρων της ΠΝΑι προέρ-
χεται από της Ευρωπαϊκή Επιτροπή με 
τον υπερδιπλασιασμό των πόρων του 
Περιφερειακού Επιχειρησιακού Προ-
γράμματος (2021 – 2027). (...)

Παρόλη την προαναφερόμενη άδικη 
σε βάρος των νησιών μας, κατάσταση 
τα νησιά του Ν. Αιγαίου ακόμη και στο 
πλαίσιο της τρέχουσας υγειονομικής 
κρίσης κατάφεραν να φέρουν αποτελέ-
σματα, όχι μόνον για τις νησιωτικές τους 
κοινωνίες, αλλά κατ΄ επέκταση για την 
εθνική οικονομία και ανταγωνιστικότητα. 

Ειδικότερα, τα νησιά του Ν. Αιγαίου 
πέτυχαν τα καλύτερα αποτελέσματα στην 
Ελλάδα, επιτυγχάνοντας το μεγαλύτερο 
ποσοστό ανάκαμψης στον Ευρωπαϊκό 
τουρισμό, γεμίζοντας κατά αυτόν τον 
τρόπο τα δημόσια ταμεία με άμεσους 
και έμμεσους πόρους. 

Ως εκ τούτου, τα νησιά του Ν. Αιγαίου 
διεκδικούν και απαιτούν: Α. Τη στήριξη 
της ανταγωνιστικότητάς τους, το δίκαιο 
μερίδιο του κόπου τους και τις ίσες ευ-
καιρίες στην κατανομή των εθνικών και 
συγχρηματοδοτούμενων πόρων μέσω 
της δημιουργίας Ειδικού Αναπτυξιακού 
Προγράμματος Ν. Αιγαίου που θα καλύ-
ψει το καταδικαστικό γι αυτά χρηματο-
δοτικό κενό της τελευταίας δεκαετίας. 

Β. Την αποκατάσταση της ισονομίας 
στην ορθή κατεύθυνση και όχι σε αυτήν 
που ακολούθησε η προηγούμενη κυβέρ-
νηση ζητώντας τον Ιούνιο του 2015, την 
εξίσωση του ΦΠΑ από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή με το διχαστικό, ανυπόστατο 
και περιορισμένου δημοσιονομικού οφέ-
λους επιχείρημα “to promote fairness”. 
Μοναδική κατεύθυνση απόδοσης δικαι-
οσύνης και προαγωγής της “ισονομί-
ας” είναι η επαναφορά των μειωμένων 
συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά του Ν. 
Αιγαίου.


